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Het is en blijft een indrukwekkende naam voor een ziekenhuis: Poorten 
der gerechtigheid. Onlangs mochten we als Hervormde Gemeente van 
Zwartebroek-Terschuur die poorten binnentreden om vervolgens het tiende 
vers van psalm 118 te zingen. Meerdere patiënten en medewerkers werden 
naar het gezang toegetrokken. Hoewel ze de Nederlandse vertaling van die 
eeuwenoude psalm niet verstonden, had het aantrekkingskracht.

Ik denk er nog vaak aan terug: op de navel van de aarde, in het ziekenhuis 
genaamd ‘Poorten der gerechtigheid’, met hart en ziel gezamenlijk zingen over 
diezelfde poorten. Zoals ooit de psalmist, geïnspireerd door de Heilige Geest, 
de woorden aan het papier toevertrouwde. Het begin en het einde van de 
psalm vormen een inclusio: Zijn goedertierenheid is in der eeuwigheid. En te 
midden daarvan bevinden zich de poorten der gerechtigheid (v. 19).

De psalmist vraagt of die poorten geopend mogen worden. Weet u voor wie?  
Voor de rechtvaardigen, zij die in een rechte verhouding tot God staan (v. 20). 
Wie zijn dat? Wie kan zichzelf rechtvaardig noemen? Wij hebben de poort 
van het paradijs moedwillig achter ons dichtgegooid. Wij staan van nature als 
onrechtvaardigen voor een dichte poort. 

Hoe kunnen wij als verloren zondaren ooit door de poorten der gerechtigheid 
gaan? Dat kan op één manier: Zie op Hem! Hij Die zegt: ‘Ik ben de Deur; 
indien iemand door Mij ingaat, die zal behouden worden.’ Hoort u die lieflijke 
stem van de Heere Jezus? Hij omschrijft Zichzelf als een Deur, als een Poort. 
Ga door die Poort en u zult behouden worden!

De dag zal komen dat alle rechtvaardigen door de poort des HEEREN zullen 
treden om God ootmoedig te eren voor het smaken Zijner zaligheden. Zingt 
u dan ook mee? Uw stem mag niet ontbreken in dat koor, die schare die 
niemand tellen kan. 
 

Tekst: ds. A.C. Borsje

‘Doet mij de poorten der gerechtigheid open, ik zal 
daardoor ingaan, ik zal den HEERE loven.’

                                                                       

POORtEN DER GEREcHtIGHEID    

Rozi Florsheim:
“De ouders willen graag dat 
hun kind - zo ver dat mogelijk 
is - gewoon nog ‘kind’ kunnen 
zijn in de tijd die hen nog 
gegeven is.” 
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Psalm 118: 19



Tekst: ds. H. Korving, voorzitter

BESTUUR

Levensverwachting van ernstig 
zieke kinderen is dikwijls gering
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e eerste vraag die Audrey 
Gross in de nieuwe vragen-

rubriek ‘Sje‘elot’ te beantwoorden 
krijgt is: waarom heb je eigenlijk aliya 
gemaakt (aliya is het woord voor   
opgang naar Jeruzalem, terugkeer 
naar Israël)? Dat is een interessante 
vraag waarop ze haar persoon-
lijke antwoord geeft. Maar dat ene 
per soonlijke antwoord geeft wel 
meteen een inkijkje in het Joodse 
leven en denken, de hoop en vrees  
van zovelen. We hopen dat dit u als 
lezers nieuwsgierig maakt naar meer 
achtergrondinformatie en het u uit-
nodigt om uw eigen vragen over het 
Joodse leven via deze rubriek aan 
Audrey voor te leggen.

Persoonlijk verhaal Een persoonlijk 
verhaal lezen we ook van de hand 
van Rozi Florsheim, die Uri Schwarz 
vervangt nu hij onder medische 
behandeling is. We kunnen trou-
wens melden dat het naar omstan-
digheden redelijk goed gaat met 
onze vriend. Rozi schrijft over de pal-
liatieve zorg aan de kinderen, voor 
welk doel u uw gaven hebt gegeven. 
De realiteit is dat de levensverwach-
ting van deze ernstig zieke kinderen 
dikwijls gering is. Hartverwarmend 
om dan te lezen hoe men toch op 
een heel persoonlijke manier met 
de patiëntjes omgaat en ze - naast 
deskundige zorg - hoop en plezier 
wil bieden.

Israël viert 75jarig bestaan Het 
verjaardagsfeestje is in Israël zelf 
overigens met veel rumoer, spanning 
en onrust omgeven. U zult ongetwij-

feld via uw eigen perskanalen op de 
hoogte zijn van aanhoudende zeer 
grote demonstraties voor en tegen 
de plannen van de regering om de 
bevoegdheden van het Hoogge-
rechtshof aan te passen. Dat is wel 
een slagschaduw over de viering van 
Onafhankelijkheidsdag. Dat Israël 
door allerlei machten en krachten 
van buitenaf wordt bestookt met 
kritiek is al een zware last, maar in 
onderlinge verdeeldheid en polarisa-
tie is dat nog zwaarder.

Oase van rust en verbinding Tegen 
die achtergrond is het Shaare Zedek 
Ziekenhuis, waar zorg en liefde aan 
vriend en vijand wordt gegeven een 
oase van rust en verbinding. Ook 
een oefenplaats om de polarisatie 
te boven te komen, waar de samen-
leving baat bij kan hebben. 

Indrukwekkend bezoek Het bezoek 
van een groep uit de Hervomde Ge-
meente Zwartebroek-Terschuur was 
indrukwekkend. Daarover kunt in dit 
blad op meerdere manieren iets van 
vernemen. De muzikale bijdrage van 
deze groep heeft veel waarde ring 
gekregen.

Als bestuur bedanken we u voor uw 
betrokkenheid, meeleven en gebed. 
We hopen dat dit nummer van 
Shaare Zedek Nieuws dat weer een 
impuls geeft. 

Moge Gods shaloom in rijke mate 
uw deel zijn. Namens het bestuur,                      

Ds. H. Korving, voorzitter

Israël viert zijn 75-jarig 
bestaan als natie. Op de 
Joodse kalender valt die 
dag anders dan op onze 
kalender, maar het is ze-
ker een felicitatie waard. 
Die leest u in een brief 
waarin een aantal op 
Israël betrokken organi-
saties zich gezamenlijk 
richten tot de Ambassa-
deur van Israël in 
Nederland. Zie voor de 
brief pagina 10.
Via dit platform wil-
len we als organisaties 
wat feeling houden met 
elkaar, waar mogelijk 
elkaar verster ken en van 
elkaar leren.

D
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Op deze afdeling worden kinderen behan-
deld die vaak lijden aan extreem complexe 

aandoeningen met weinig tot geen uitzicht op gene-
zing. ‘Pediatrie’ betekent ‘kindergeneeskunde’ en 
‘palliatief’ is de zorg die verleend wordt in de laatste 
levensfase.  
 
Sommigen zullen daarom misschien denken dat dit 
dan wel een zeer deprimerende plek moet zijn om 
te werken. En inderdaad, deze zorg is heel intensief 
en zwaar met dagen van verdriet en grote uitdagin-
gen. Maar toch proberen we er samen alles aan te 
doen om deze afdeling een plaats van hoop en zelfs 
vreugde te laten zijn. We ervaren het als een zegen 
dat we voor deze kinderen mogen zorgen. 
 
Jonathan leed aan een agressieve hersentumor
Eén van de vele kinderen op onze afdeling was 
Jonathan (naam is om privacy redenen gewijzigd). 
Jonathan was altijd een gezond, gelukkig en avon-
tuurlijk kind. Zijn ouders herinneren zich hem als een 
soort uitvinder die altijd naar een probleem keek en 
een innovatieve manier bedacht om het op te lossen.  
Kort na zijn 11e verjaardag begon hij steeds heftiger 
hoofdpijn te krijgen. Zijn arts verwees hem door naar 
het Shaare Zedek Ziekenhuis. Hier stelde het neurolo-
gieteam vast dat hij leed aan een agressieve hersen-
tumor. Deze diagnose was diep traumatisch voor 
deze jongen en zijn familie. Ze brachten talloze uren 
en dagen door met bidden voor een wonderbaarlijke 
genezing. Samen met het behandelteam van Shaare 
Zedek zocht de familie zelfs naar mogelijkheden voor 
genezing buiten Israël. De ouders reisden naar Euro-
pa waar Jonathan twee maanden behandeld werd. 
 
Hoewel er ups en downs waren, kreeg de familie 

De aard van palliatieve zorg maakt dat er weinig 
verhalen zijn met een ‘happy end.’ Dit geldt in het 
bijzonder voor de pediatrische palliatieve zorg
afdeling.    

              

Jonathan
UIT HET ZIEKENHUIS

Tekst: Rozi Florsheim, Operationeel directeur Afdeling Resource Development en Public Affairs
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uiteindelijk te horen dat het onwaarschijnlijk was dat 
Jonathan zou genezen.  Hij zou niet lang meer te leven 
hebben. Zijn leven werd een kwestie van maanden, 
weken en uiteindelijk dagen.  
 
Gedurende deze diep pijnlijke en emotionele periode 
mochten wij met liefde voor Jonathan zorgen op onze 
pediatrische palliatieve afdeling. Hoewel de artsen, 
onder leiding van Dr. Iris Fried, nooit de ernst van de 
toestand van de jongen uit het oog verloren, was hun 
aanpak er altijd op gericht om Jonathan te helpen om 
een zo gewoon mogelijk leven te leiden. Dit deden ze 
door hem te ondersteunen waar dat nodig was en hem 
elke dag te omgeven met veel aandacht en liefde. 
 
Jonathan is een paar maanden geleden gestorven.  
 
Jonathans sterven was een tragische werkelijkheid van 
een leven dat naar ons besef veel te vroeg eindigde. 
Toch zeiden zijn ouders dat het medische team van 
Shaare Zedek een soort familie was geworden. Na Jona-
thans dood bleef Dr. Iris Fried in contact met de familie. 
Zijn ouders waren diep geroerd toen zij bij hen thuis 
kwam tijdens de sjiva-week van rouw. Sjiva is de zeven-
daagse periode die volgt op een begrafenis. 
 
Helaas maken we zoiets op onze afdeling herhaaldelijk 
mee.   
 
Elke week meer kinderen met gecompliceerde 
kankers Elke week komen er meer kinderen naar 
Shaare Zedek voor de behandeling van gecompliceerde 
kankers en andere terminale ziekten. Deze toename 
komt mede door de komst van ons nieuwe oncologisch 
centrum. Daar proberen wij om al het mogelijke te 
doen om te helpen en om te zoeken naar een passende 
behandeling voor de kinderen. Naast de kinderen is ons 
streven om ook oog te blijven houden voor de ouders 
van onze patiëntjes.  
 
Als artsen hebben aangegeven dat er geen behande-
ling ter genezing meer mogelijk is voor hun zoontje of 
dochtertje, kiezen de ouders steeds vaker voor  begelei-
ding in het Shaare Zedek Ziekenhuis. Ze geven aan dat 
ze gehoord hebben van de bijzondere behandeling en 
aandacht van de palliatieve zorg in ons ziekenhuis. De 
ouders willen graag dat hun kind - zo ver dat mogelijk 
is - gewoon nog ‘kind’ kunnen zijn in de tijd die hen nog 
gegeven is. 

Uw steun maakt palliatieve zorg mogelijk Wij besef-
fen dat de voortdurende groei van deze palliatieve zorg 
aan kinderen niet mogelijk zou zijn zonder de steun van 

vrienden zoals u. Donateurs die onze visie en over-
tuiging delen dat elk leven betekenis heeft en dat elk 
leven het verdient om geleefd te worden met optimale 
vreugde, hoop, liefde en geloof. Dankzij uw steun en 
betrokkenheid kunnen wij de kinderen en hun ouders 
deze speciale zorg bieden. Namens elk kind betuigen 
we onze diepe en niet-aflatende dankbaarheid.
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Ik was inderdaad anders Toen ik op 14-jarige leeftijd 
naar een niet-Joodse kunstacademie verhuisde, was 
ik daar met 1.000 leerlingen en nog een andere Jood. 
Ik wilde zo graag integreren in de maatschappij, maar 
besefte vrijwel meteen dat ik inderdaad anders was. 
Ik denk dat het rond die tijd was dat ik mij begon te 
realiseren dat ik waarschijnlijk nooit zoals ‘hen’ zou zijn. 
Nadat ik keer op keer de hatelijke opmerking naar mijn 
hoofd kreeg: “Ga terug naar waar je vandaan komt”, 
begon ik me af te vragen waar dat dan was. Want ik was 
immers in Antwerpen, de stad waar ik ben geboren? Ik 
denk dat op dat moment Israël voor mij mijn ‘Ameri-
kaanse droom’ is geworden. Vanaf die tijd was het voor 
mij duidelijk dat het mijn doel zou zijn om eens op een 
dag in Jeruzalem te wonen (niet in Israël, maar in Jeru-
zalem!). 
 
Ik voelde dat Jeruzalem mijn ‘thuis’ was De eerste 
keer dat ik in Israël kwam, was tijdens een schoolreisje. 
Ik was toen 12 jaar. En later nog eens als 16 jarige met 
de Joodse scouts. Ik heb geen idee hoe mijn hechte 
band met Jeruzalem is ontstaan. Eigenlijk kende ik Jeru-
zalem helemaal niet zo goed. Toch voelde ik dat in deze 
stad mijn ‘thuis’ was. Ik weet zeker dat velen van jullie 
dit gevoel zullen herkennen.  

Ik wilde dat mijn kinderen ‘weerbare’ Joden zouden 
zijn Toen ik mijn man ontmoette, was het voor ons 
duidelijk dat we eens samen in Jeruzalem zouden 
wonen. We kozen er voor om in Jeruzalem te trouwen, 
zo dicht mogelijk bij de oude stad en dus bij de tem-
pel. We woonden in het Verenigd Koninkrijk, maar ons 
doel was om op een dag aliya te maken. Onze kinderen 
gingen in Engeland naar Joodse Zionistische religieuze 
scholen. Mijn man sprak thuis Hebreeuws met onze kin-
deren om ze al zo vertrouwd mogelijk te maken met de 
taal. De vraag was nooit of, maar wanneer we naar het 
heilige land zouden verhuizen! Naast het feit dat ik al 
lange tijd - net als velen van jullie - het Heilige Land als 
mijn thuisland zag, heb ik ook altijd al oog gehad voor 
al het mooie dat het land te bieden heeft. Het weer - 
hoewel het misschien een beetje vreemd klinkt - was 
voor mij duidelijk één van de grote ‘trekkers’ om naar 

O m mijn beslissing van toen te begrijpen 
is het essentieel om iets te weten van de 

achtergrond waarin ik ben opgegroeid. Ik ben geboren 
in Antwerpen. Mijn beide ouders waren kinderen van 
overlevenden van de Holocaust. 

Twee zwaar getraumatiseerde ouders De ouders 
van mijn vader kwamen uit Polen. Mijn grootvader Ichel 
kwam uit een seculier gezin, was getrouwd en had drie 
kinderen. Mijn grootmoeder Fryda was opgegroeid in 
een zeer religieuze familie. Ze was een jonge vrouw met 
een veelbelo vende toekomst, ze stond op het punt om 
zich te verloven. Zij ‘ontmoetten’ elkaar in Auschwitz... 
Mijn grootvaders vrouw en kinderen waren gedood vlak 
na hun aankomst in het kamp. 
Mijn vader is geboren in 1946. Hij groeide op met 
twee zwaar getraumatiseerde ouders die niet meer in 
staat waren om normaal te functioneren. In Antwer-
pen woonden er in die tijd meer die hetzelfde als mijn 
grootouders hadden meegemaakt. Ze slaagden er min 
of meer in om zich in te passen in een gemeenschap die 
uit de as herrees. 

Overal waar ik naar toe ging was eigenlijk Joods
Mijn moeder daarentegen is geboren in Marokko en 
moest het land verlaten toen het daar door anti-Israël/
anti-Joodse sentimenten te gevaarlijk werd. Opgroeien 
in Antwerpen als een modern Joods traditioneel gezin 
voelde voor ons nog steeds als deel uitmaken van een 
getto. Joodse school, Joodse scouts, overal waar ik naar 
toe ging was eigenlijk Joods. Niet omdat we ons niet 
wilden mengen met andere gemeenschappen, maar 
meer omdat  we er niet bijhoorden. Het voelde alsof we 
maar net getolereerd werden. Opgroeien met antisemi-
tisme was een integraal onderdeel van mijn omgeving. 
Ik heb nooit een sterk gevoel van verbondenheid met 
Antwerpen of met België gehad. Ik had immers geen 
hechte generatiewortels in dat land.

Audrey, je hebt eens verteld dat je met je gezin op 
Aliya bent gegaan naar Israël. Wat was de reden en 
wat heeft Israël jullie gebracht?   

              

VRAGENRUBRIEK
Tekst: Audrey Gross, medewerker Department Resource Development and Public Relations SZMC

Sje’elot: Israël van droom naar
werkelijkheid...
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Israël te gaan. Ook de minder materialistische instel-
ling - vergeleken met Londen en Antwerpen - sprak me 
aan. Wij wilden onze kinderen graag opvoeden in een 
samenleving die niet zoveel aandacht besteedde aan 
al die materialistische zaken. Ik houd van de vrijheid en 
onafhankelijkheid die het land mijn kinderen biedt. In 
Londen was ik letterlijk hun persoonlijke chauffeur. 

Ik vind het geweldig dat hier van jongsaf aan van je 
verwacht wordt dat je bijdraagt aan de samenleving 
door vrijwilligerswerk te doen. Bijvoorbeeld in een 
ziekenhuis, bejaardentehuis, kleuterschool of dierentuin. 
De IDF (Israël Defense Forces) was ook erg belangrijk 
voor mij. Ik wilde dat mijn kinderen ‘weerbare’ Joden 
zouden zijn, denkend aan wat mijn grootouders is over-
komen. 

Nooit spijt gehad van mijn verhuizing naar het land  
van mijn voorgeslacht Onze kinderen zijn trots op 
Israël en weten hoe zij hun land en volk kunnen verde-
digen. Deze zomer vieren we dat we 12 jaar geleden op 
aliya naar Israël zijn gegaan. 

Met dankbaarheid kan ik zeggen dat ik nooit spijt 
heb gehad van mijn verhuizing naar het land van mijn 
voorgeslacht.

UIT HET ZIEKENHUIS
              

?
Vragen kunnen gestuurd worden naar 

info@shaarezedek.nl 
onder vermelding van Sje’elot.

Met de post mag natuurlijk ook:
 M. de WitBakker, Wijk 6 nr. 109, 8321 VG  Urk

Een nieuwe rubriek. ‘Sje’elot’ is het 
Hebreeuwse woord voor ‘vragen’. 
De redactie legt uw vragen voor aan Audrey 
Gross en zij beantwoordt deze vanuit het 
ziekenhuis in Jeruzalem.  
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land zo hoog zijn? Ik moet denken aan de wijze bood-
schap van rabbijn Leo Dee. Zijn vrouw en twee oudste 
dochters werden tijdens het Pesachfeest op een brute 
wijze vermoord. En toch was hij het die het volk opriep 
tot saamhorigheid. Hij herinnerde het Joodse volk en 
alle Israëli’s van alle verschillende religies eraan dat we 
samen behoren te komen in liefde en respect zonder 
haat. Ik denk dat we dit jaar ons 75-jarig bestaan gaan 
vieren met nog meer waardering voor wat we hebben 
bereikt, met het besef dat we nog harder eraan moeten 
werken om dit land te kunnen ervaren als “het land van 
melk en honing.”

Nu we het over het verspreiden van liefde en het zorgen 
voor anderen hebben, moet ik meteen weer denken 
aan de bijzondere groep die ik onlangs in ons zieken-
huis mocht verwelkomen. Het begon allemaal net als bij 
andere rondleidingen. Maar al gauw kwam ik er achter 

B ij dit toch al moeilijke klimaat overspoelt ons 
een nieuwe afschuwelijke terreurgolf van hele 

heftige aanslagen. Op de één of andere manier voel 
ik niet de vreugde en betrokkenheid die ik gewoonlijk 
voel aan de vooravond van de viering van zo’n bijzonder 
jubileum. Moet de prijs voor het hebben van één Joods 

Ik had nooit gedacht dat ik onze 75e Jom Haatsmaut 
(onafhankelijkheidsdag) met zo’n bezwaard hart zou 
gaan vieren. De afgelopen maanden zijn erg moeilijk 
geweest voor het volk van Israël. De laatste tijd was 
het politiek heel onrustig, er waren veel demon
straties. We zien mensen die zo gepassioneerd zijn 
geworden over waar ze in geloven dat ze bijna ver
geten hoe ze respect moeten blijven houden voor 
anderen die niet zo denken als zij. Dit geldt voor 
alle kampen in het conflict. 

Geen gewoon gezelschap

              

ACTIEF
Tekst: Audrey Gross

Gemeentereis Zwartebroek  terschuur naar Israël 
Op 20 maart 2023 vertrokken vanuit de Hervormde 
gemeente Zwartebroek - Terschuur 42 mensen naar 
het beloofde land; Israël. Wat keken ze er met elkaar 
naar uit! In het afgelopen jaar werd door de gemeente 
geld ingezameld voor het Shaare Zedek Ziekenhuis in 
Jeruzalem, waar de reizigers op de laatste dag van hun 
tiendaagse reis een bezoek aan hebben gebracht. Ds. 
Borsje en Zendingscommissielid Roel van de Veen 
mochten tijdens dit bezoek de cheque overhandigen. 
Het bedrag was op het moment van overhandigen 
zelfs opgelopen tot € 16.500,- Met grote dankbaar-
heid werd dit bedrag ontvangen. De groep werd in 
het Shaare Zedek ontvangen in de nieuwe vleugel van 
het ziekenhuis waar mensen met kanker behandeld 
worden. De dagbehandeling, diverse therapieën en 
een verpleegafdeling zijn hier op één plek gecen-
traliseerd. Na de overhandiging van de cheque werd 
staande in een grote kring o.a. psalm 118 vers 4 en 10 
gezongen, heel toepasselijk als je weet dat  Shaare 
Zedek ‘poorten der gerechtigheid’ betekent.

Ds. A.D. Borsje en Dhr. R. van de Veen overhandigen 
namens de Hervormde Gemeente Zwartebroek-Terschuur 
de cheque aan het Shaare Zedek Ziekenhuis.
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dat dit geen gewoon gezelschap was. Allemaal kwa-
men ze uit dezelfde kerk, de Hervormde Gemeente 
Zwartebroek-Terschuur. Vandaag was de laatste dag van 
hun Israëlreis. Ze hadden al lange tijd naar dit bezoek 
uitgezien. Als gemeente hadden ze namelijk een paar 
verrassingen voor ons in petto. Zonder dat wij er vanaf 
wisten, hadden ze het hele jaar door geld ingezameld 
voor ons ziekenhuis door het houden van verschillende 
acties en verkoopmarkten. Zelfs in het ziekenhuis ging 
er nog een plastic zak rond voor de overgebleven she-
kels van hun reis. We waren helemaal overweldigd toen 
ons een cheque van € 15.500 euro overhandigd werd. 
En hier kwam nog een collecte van € 1.000 bij! We zijn 
er nog stil en beduusd van. 

Maar we zijn er nog niet. Het koor had nog een ver-
rassing, ze gingen voor ons zingen. We bevonden ons 
in het nieuwe oncologisch center in de lobby. Deze 
lobby is op de begane grond, maar eronder zijn nog 3 
verdiepingen ondergronds. Dus het lijkt of je helemaal 
bovenin het ziekenhuis staat. Het is zo gebouwd dat 
natuurlijk licht helemaal naar de laagste verdieping  
schijnt waar onze afdeling radiotherapie is gevestigd. 
Het plafond is erg hoog en deze combinatie zorgde 
voor een verbazingwekkende akoestiek! Het koor stond 
rond de opening van de centrale ruimte en zong zo 
mooi! Iemand van het koor - zeer getalenteerd - bege-
leidde hen op de piano. De muziek was zo bijzonder en 

mooi dat de mensen van de benedenverdiepingen kwa-
men kijken waar dat prachtige zingen vandaan kwam! 
Het personeel en de patiënten vroegen of ze nog twee 
nummers wilden zingen. Het was echt een ontroerende 
ervaring en een bezoek dat mij altijd bij zal blijven. De 
pure liefde en toewijding van deze bijzondere groep 
was voelbaar oprecht! 

Het heeft ons diep geraakt. Wij willen deze geweldige 
mensen nogmaals heel hartelijk bedanken. Jullie heb-
ben ons zoveel liefde en vreugde gegegeven met jullie 
prachtige stemmen en vriendelijkheid. Moge G’d je 
blijven zegenen, Amen!
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BESTUUR

Felicitatie ‘Israëlberaad’

         

namens het zogenoemde ‘Israël beraad’, een semi

door uw woorden uit Deuteronomium 33:27 en 28 aan te reiken: ‘De eeuwige God is voor u een 
woning, en onder u zijn eeuwige armen. Israël zal veilig wonen.’

- stichting Herleving Gebed voor Israël;
- Net Foundation;
- Jules Isaac stichting;
- deputaatschap kerk en Israël van de Gereformeerde 
 Gemeenten;
- deputaatschap kerk en Israël van de Christelijke 
 Gereformeerde Kerken; 
- commissie Israël van de Hersteld Hervormde Kerk;
- protestantse raad voor Kerk en Israël;
- Gereformeerde Bond in de Protestantse Kerk.

- stichting Shaare Zedek;
- stichting Steun Messiasbelijdende Joden; 
- stichting Christenen voor Israël;
- stichting Vrienden van het Cheider;
- Centrum voor Israëlstudies;
- stichting Isaäc da Costafonds;
- stichting Yachad;

Israël viert zijn 75-jarig 
bestaan als natie. Op 
de Joodse kalender valt 
die dag anders dan op 
onze kalender, maar het 
is zeker een felicitatie 
waard. Die leest u in een 
brief waarin een aantal op 
Israël betrokken organisa-
ties zich gezamenlijk rich-
ten tot de Ambassadeur 
van Israël in Nederland. 
Via dit platform willen we 
als organisaties wat 
feeling houden met 
elkaar, waar mogelijk 
elkaar versterken en van 
elkaar leren.



Van 24 april tot en met 5 mei ben ik in Israël geweest, er 
stond op het programma een bezoek gepland aan het 
Shaare Zedek Ziekenhuis. Ik heb 30 jaar als kinderver-
pleegkundige gewerkt en wilde graag iets meenemen 
voor de prematuren in het ziekenhuis. Dit werden dus 
inktvisjes. Waarom inktvisjes?

In januari 2013 haakte een Deense vrouw een inktvisje 
voor een veel te vroeg geboren kindje.
Dit inktvisje werd bij het kindje in de couveuse gelegd 
en het bleek dat het kindje daar een stuk rustiger van 
werd en ook niet meer zo vaak aan de slangen en sonde 
trok.

Ook andere te vroeg geboren kindjes kregen zo’n 
inktvisje en wat bleek: de ademhaling en hartslag van 
de kindjes werden regelmatiger en het zuurstofgehalte 
in hun bloed werd hoger. Waarschijnlijk lijken de ten-
takels van de inktvisjes op de navelstreng die de kindjes 
vasthielden toen ze nog in de buik van hun moeders 
zaten.

De inktvisjes heb ik overhandigd aan Audrey Gross, die 
ons enthousiast vertelde over het ziekenhuis! Bijzonder 
om het ziekenhuis van binnen te mogen zien. En de reis 
naar Israël was onvergetelijk en bijzonder. Shalom!

Tekst: Annet Plomp-van der Kooij

UIT HET ZIEKENHUIS

Komende tijd geen
column van Uri

Tekst: Uri Schwarz

Hier een berichtje van mij 
vanuit het ziekenhuis. 

Helaas heb ik niet zulk goed 
nieuws. In maart moest 
ik vrij onverwacht met spoed geopereerd worden. 
Rond mijn lever bleken kwaadaardige tumoren te 
zitten. Deze zijn weggehaald. Op dit moment ben ik 
begonnen met chemotherapie. In het besef dat dit 
de wil van G’d is, voel ik me oprecht dankbaar dat ik 
kan worden behandeld in het nieuwe Oncologisch 
Center van Shaare Zedek.

Helaas daarom de komende tijd geen column van 
mij. Ik hoop en bid dat ik me snel weer wat beter 
mag gaan voelen. 

Hartelijke groet, tot ziens en shalom,

Uri
ex-directeur Department Resource Development and 
Public Relations SZMC
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Inktvisjes voor te 
vroeg geboren baby’s
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75 jaar Israel

E: info@israelidoedreizen.nl  
T: 0314 - 363 280

www.israelidoedreizen.nl

Israëlreis in
de voetsporen
van de Messias
6 - 14 september 2023

€2.110
€1.910

Ontdekkings-
reis Jordanië 
en Israël
8 - 17 augustus 2023

€2.712
€2.260

Israël 
vanuit 
het hart
6 - 15 november 2023

€2.345
€2.025

jaar Israeljaar Israel
Ga in dit jubileumjaar mee 

met een van onze reizen 

OOK MEt EEN 
ADVERtENtIE StEUNt 
U HEt ‘ZIEKENHUIS 
MEt EEN HARt’

Informatie:
Verloop magazines, Caroline Molendijk
cmolendijk@verloop.nl
Telefoon 078-6912899
 

Stichting 
Shaare Zedek



FINANCIËN

Tekst: Kees den Hertog, penningmeester

Legaat ontvangen voor 
UltraSound Machines

W ilt u in het najaar een 
presentatiemiddag 

of avond invullen? Er staan enkele 
ambassadeurs voor u klaar om daar 
invulling aan te geven. Zij verzorgen 
een inhoudsvolle middag of avond 
om het Shaare Zedek Ziekenhuis 
meer bekendheid te geven. Via een 
powerpoint presentatie bij u op loca-
tie krijgt u een duidelijk beeld van dit 
Joods Orthodoxe ziekenhuis in Jeru-
zalem. Een ziekenhuis die staat voor 
het leven, geen abortus, geen eutha-
nasie. Wilt u voor het najaar één van 
de ambassadeurs uitnodigen? Neemt 
u dan contact op met Marijke de Wit, 
telefoonnummer 06-12363723.

Controle boekjaar 2022 Inmiddels 
vindt de boekencontrole door de 
accountant plaats over het afgelopen 
boekjaar. De concept-jaarstukken 
2022 zijn bijna gereed. Deze stukken 
worden begin juni tijdens onze be-
stuursvergadering besproken en vast-
gesteld. Het jaarverslag 2022 zullen 
wij dan ook vóór 30 juni publiceren 
op onze website www.shaarezedek.
nl. In het volgende nummer zullen wij 
zoals gebruikelijk, een kort verslag 
over het financiële boekjaar 2022 
publiceren. Het boekjaar van de 
stichting is gelijk aan het kalenderjaar. 
Daarna volgt een controle door het 
CBF Toezicht op goede doelen. 

Deze controle door het CBF is voor 
u als (toekomstige) gever een extra 
zekerheid dat uw gift(en) maximaal 
voor het doel bestemd worden. De 
controle door CBF over vorig boek-
jaar is naar tevredenheid afgerond. 

Bestuur is dankbaar Wanneer wij als 
bestuur terugzien op het jaar 2022 
zijn wij dankbaar voor alle ontvan-
gen giften en legaten die wij dankzij 
u hebben mogen overmaken naar 
Jeruzalem. Met Gods zegen en uw 
hulp hopen wij opnieuw gelden in 
te zamelen voor het huidige project; 
‘palliatieve zorg aan kinderen in hun 
laatste levensfase’. In het vorige 
nummer hebben wij reeds gemeld 
dat dit project met minimaal een 
jaar verlengd zal worden. Zorg die 
vanuit het ziekenhuis gegeven wordt 
aan kinderen, zodat waar mogelijk 
deze kinderen in de thuissituatie 
kunnen sterven. Dit project wordt 
breed gedragen en ondersteund 
vanuit Nederland dankzij uw giften. 
In maart hebben wij een bedrag van 
€ 75.000,- kunnen overmaken. 

Legaat voor een bijzonder project  
Zoals gebruikelijk worden legaten 
altijd in ons magazine verantwoord. 
In de maand maart hebben wij een 
voorschot ontvangen uit een grote 
nalatenschap van € 200.000,-. De 
executeur heeft ons gevraagd om 
deze legaat te besteden aan een apart 
project. Dit geheel naar de wens van 
de erflater. Nu de Emergency Room 
(Eerste Hulp Post) in het ziekenhuis uit-
gebreid wordt is de bestemming van 
dit bedrag voor 5 compleet ingerichte 
nieuwe UltraSound Machines.  

Tot slot willen wij alle kerken, scholen,
bedrijven en donateurs hartelijk be-
dan ken voor de ontvangen giften in de 
afgelopen periode. Bid om de vrede 
van Jeruzalem. Een hartelijk Shalom.

    

Wilt ook u kennismaken 
met het Shaare Zedek 
Ziekenhuis? Vraag dan 
een presentatiemiddag of 
-avond aan. Onze ambas-
sadeurs staan voor u klaar.
Bel met Marijke de Wit op 
nummer 06 12363723.
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QR code  Indien u deze 
QR code activeert, kunt u 
rechtstreeks doneren.   
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DONEER ONLINE: WWW.SHAAREZEDEK.NL 
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De Pediatric Palliatieve Care Unit 
(PPCU-afdeling) staat onder leiding 
van dr. Iris Fried, specialist in pedia-
trische Hematologie en Oncologie. 
Het basisbegrip achter dr. Frieds 
werk en de PPCU-afdeling is dat 
geen enkel kind, en zijn of haar 
familie, ooit het gevoel mag krijgen 
dat ze worden ‘vergeten’ of dat hun 
zaak niet of minder belangrijk is.

Wij streven in het SZMC naar een 
vast team zodat er altijd een toege-
wijd iemand aanwezig is voor prakti-
sche en emotionele behoeften.” 
“Vanzelfsprekend letten we op de 
geestelijke behoeften van het kind. 
Veel van deze kinderen weten dat zij 
zullen sterven en dat is een zeer 
moeilijk spiritueel aspect voor hen 
en hun familie. We vertrouwen op 

onze ervaring en mededogen om 
hen bij te staan.” Dr. Fried vervolgt: 
“Vooral als ze hun laatste dagen 
bereiken, is ons doel om te zorgen 
voor een goede thuiszorg situatie 
(Home Hospice). Soms zal dit slechts 
een paar dagen zijn, maar het kan 
ook weken of zelfs maanden duren.”

“Onze oprechte overtuiging is dat 
ouders nooit mag worden verteld 
dat hun kind moet sterven in het 
ziekenhuis, maar waar mogelijk 
creëren we een thuissituatie waar 
sterven mogelijk is.” Dat laatstge-
noemde extra kosten met zich 
meebrengt (de ver goeding van 
zorgverzekeraars zijn begrensd, 
hetzij in dagen en/of apparatuur) 
maakt palliatieve zorg tot een 
‘zorgenkindje’. 

Met uw steun 
kunnen we een steentje 
bijdragen ten behoeve

van deze bijzondere 
kinderen. 

Het beschermen van de 
heiligheid van het leven
is de grootste waarde

van alles.

De huidige situati e
op (PPCU) Pediatric 
Palliati ve Care Unit

Momenteel zijn er 8 kinderen 
die palliati eve thuiszorg ont-
vangen. Er zijn 5 opnamen en 
20 kinderen die nog in staat 
zijn naar het ziekenhuis te ko-
men voor de noodzakelijke 
zorg. De verwachti ng is een 
jaarlijkse groei van 15 kinderen 
in de thuiszorgsituati e (‘Home 
Hospice’). 

Vanwege de onvolledige ver-
goedingenstructuur is deze af-
deling op dit moment al verlies-
gevend.

PPCU PROJECT 2021-2022

Verloop: 
door NIEUWE 
vervangen



Shaare Zedek Koor
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ACTIEF
Tekst: Shaare Zedek Koor

concert ‘75 jaar Israël’, 
D.V. 30 september 2023
Grote Kerk Gorinchem 

D.V. 30 september 2023 hoopt het Shaare 
Zedek Koor o.l.v. Mark Brandwijk een 
speciaal concert te geven in het kader van 
‘75 jaar Israël’. 

Shaare Zedek Koor o.l.v. Mark Brandwijk

Orgel:  Arie van der Vlist

Vleugel:  Arjan Wouters

Viool:  Robert Cekov

Klarinet:  Peter Koetsveld

Contrabas: Sylvia Maessen

Accordeon: Hans van der Maas

Percussie:  Jaap Klootwijk

Spreker: ds. J.C. Schuurman

Nieuwjaarsconcert
D.V. 13 januari 2024
Grote Kerk 
Alblasserdam 

Shaare Zedek Koor o.l.v. Mark Brandwijk

Orgel: Arie van der Vlist

Chr. Mannenkoor Soli Deo Gloria uit Urk o.l.v. 
Jaap Kramer



STAP 1
GRATIS 
WAARDE-
BEPALING

STAP 3
EEN MOOIE 
PRIJS VOOR 
JOUW WONING

STAP 2 STAP 4
STARTEN
MET DE
VERKOOP

EEN NIEUWE 
WONING 
KOPEN

STAP 5
THUIS IN 
JOUW NIEUWE 
WONING

TIJD OM EEN NIEUWE 
STAP TE ZETTEN!

DE EERSTE STAP KRIJG JE VAN ONSDE EERSTE STAP KRIJG JE VAN ONSDE EERSTE STAP KRIJG JE VAN ONSDE EERSTE STAP KRIJG JE VAN ONSDE EERSTE STAP KRIJG JE VAN ONSDE EERSTE STAP KRIJG JE VAN ONSDE EERSTE STAP KRIJG JE VAN ONSDE EERSTE STAP KRIJG JE VAN ONSDE EERSTE STAP KRIJG JE VAN ONSDE EERSTE STAP KRIJG JE VAN ONSDE EERSTE STAP KRIJG JE VAN ONSDE EERSTE STAP KRIJG JE VAN ONSDE EERSTE STAP KRIJG JE VAN ONSDE EERSTE STAP KRIJG JE VAN ONSDE EERSTE STAP KRIJG JE VAN ONSDE EERSTE STAP KRIJG JE VAN ONSDE EERSTE STAP KRIJG JE VAN ONSDE EERSTE STAP KRIJG JE VAN ONSDE EERSTE STAP KRIJG JE VAN ONSDE EERSTE STAP KRIJG JE VAN ONSDE EERSTE STAP KRIJG JE VAN ONS

Heb jij ook plannen om je woning te verkopen? Wij helpen jou graag goed op 
weg met een gratis waardebepaling. Zo ben je ook in 2023 goed geïnformeerd!

Bel Daan, Robin, Nikki, Lianne, Willem, Richard of Debby voor een afspraak. 
T. 010 - 258 09 19

vind ons op vind ons op

Rhijnspoor 231  |  2901 LB  Capelle Aan Den IJssel  |  Oranjestraat 93  |  3111 AN  Schiedam 
T  010 - 258 09 19  |  info@woongoedmakelaars.nl  |  woongoedmakelaars.nl


